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Evenwichtig afwegen 

 
 
Algemeen 
 
Op veel plaatsen in de wereld is het bijzonder onrustig en dat heeft in meer of mindere mate ook zijn 
weerslag op Nederland en Ridderkerk. Met name het huidige vluchtelingenvraagstuk lijkt langzaam maar 
zeker onbeheersbaar te worden en andere problemen naar de achtergrond te verdringen. Over een 
belangrijke oorzaak van het vluchtelingen probleem - de situatie in Syrië en de uiterst onrustige en 
instabiele situatie in het Midden Oosten en Afrika - wordt inmiddels veel minder gesproken en niemand 
lijkt zich nog zorgen te maken over de financiële situatie in Griekenland die nog verre van opgelost is, om 
zo maar eens wat te noemen.  
Momenteel is de huidige vluchtelingencrisis - een humanitaire ramp van ongekende omvang - hetgeen 
de gemoederen volop bezig houdt en de nodige tijd en aandacht vraagt op Europees, landelijk en 
plaatselijk niveau. Deze crisis vergt tijd en aandacht van politici die binnen hun mogelijkheden proberen 
hier een oplossing voor te vinden. Ook zijn er politici die het probleem hoofdzakelijk voor eigen gewin 
aanwenden. Daarnaast vergt de vluchtelingencrisis tijd en aandacht van tallozen die hier een mening 
over hebben of zich hier zorgen over maken. Zorgen over de vluchtelingen zelf of zorgen over hoe deze 
vluchtelingenstroom onze leefwereld gaat beïnvloeden of veranderen. Hoewel de bezorgdheid die bij 
veel mensen leeft begrijpelijk en terecht is, zijn sommige reacties ook ronduit stotend en blijkt enig 
gevoel voor medemenselijkheid soms ver te zoeken. Met een gepland asielzoekerscentrum voor 600 
personen op de grens van onze gemeente komt het ook voor Ridderkerk nu letterlijk dichtbij en vraagt 
dat van de gemeente Ridderkerk - en haar inwoners - een weloverwogen houding met betrekking tot 
deze vluchtelingen. Een weloverwogen houding die overigens ook bij tal van andere dossiers zeer nodig 
is. Vaak gaat het om een afweging van belangen, waarbij de diverse belangen regelmatig niet synchroon 
lopen of zelfs tegenstrijdig zijn. Vrijwel ieder dossier dat passeert heeft wel iets van deze afweging in zich 
waarbij iedere keer weer de vraag moet worden gesteld; wat is goed? Hetgeen overigens niet alleen een 
vraag van deze tijd is. Ook eeuwen geleden werd die vraag al gesteld. De profeet Micha geeft daar ook 
een antwoord op als hij zegt: Hij heeft u  bekend gemaakt o mens! wat goed is; en wat eist de HEERE 
van u, dan recht te doen, en weldadigheid lief te hebben, en ootmoediglijk te wandelen met uw God?  
(Micha 6:8). Dat geeft niet op iedere vraag een klip en klaar antwoord maar geeft wel de kaders aan 
waarbinnen de SGP-fractie haar afwegingen maakt. In het volle besef van de verantwoordelijkheid die dit 
met zich mee brengt. 
 
 
Bestuur, participatie en intergemeentelijke samenwerking 
 
De ontwikkeling naar een kleinere overheid en een sterkere samenleving is wat de SGP-fractie betreft 
een wenselijke zo niet noodzakelijke ontwikkeling, maar tevens een grote opgave. Inmiddels is voor 
iedereen wel duidelijk dat de overheid niet alles kan blijven doen wat zij in het verleden naar zich toe 
heeft gehaald of wat haar door hogere instanties werd opgelegd. Met name op het terrein van zorg en 
welzijn heeft de afgelopen jaren - onder druk van de drie decentralisaties - een begin van een 
ontwikkeling in die richting plaats gevonden. Nu is het zaak deze ontwikkeling ook naar andere 
beleidsvelden te vertalen en door te trekken, waarbij vooraf wel duidelijk moet zijn wat we als overheid 
los willen laten en wat niet. In de beweging van burgerparticipatie naar overheidsparticipatie mag 
daarover geen onduidelijkheid bestaan. Zowel bij het gemeentebestuur als naar de burger toe is deze 
duidelijkheid onontbeerlijk zodat verwachtingen over en weer volstrekt helder zijn. Het ontbreken van die 
duidelijkheid heeft de gemeente in het verleden nog al eens parten gespeeld waar het ging om 
participatie.  
 
De dienstverlening naar de burger dient optimaal te zijn, op welke wijze die ook plaatsvindt. De 
wachttijden voor zowel telefonisch als baliecontacten zoals die blijken uit de 2e tussenrapportage 2015 
liggen ver boven de norm en zijn verre van optimaal. Dit moet zo snel mogelijk verbeteren, waarbij wij 
vragen helder te communiceren (o.a. via de website) naar burgers dat het maken van een afspraak veel 
wachttijd en onnodige irritatie kan voorkomen. Het is de vraag of dit altijd voor iedereen duidelijk is. 
 
Wat betreft de intergemeentelijke samenwerking is het motto van de SGP al jaren onveranderd: lokaal 
wat lokaal kan, regionaal wat regionaal moet. En dat blijft zo. Tegelijkertijd zijn we niet blind voor de 
ontwikkelingen om ons heen die maken dat in sommige gevallen de belangen van de gemeente, haar 
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inwoners en ondernemers beter gediend kunnen worden als op grotere schaal kan worden geopereerd. 
Daarnaast zijn er uiteraard bovenlokale onderwerpen die aantoonbaar om een bovenlokale aanpak 
vragen. Voorbeelden hiervan zijn de inkoop van gespecialiseerde zorg in het kader van de drie 
decentralisaties, ambtelijke samenwerking in BAR-verband en deelname aan de Metropoolregio 
Rotterdam Den Haag (MRDH). Uitgangspunt daarbij blijft wel dat samenwerking in welke vorm dan ook 
nooit ten koste mag gaan van de relatieve Ridderkerkse eigenheid en autonomie en dat dit ook geen 
drang of dwang tot harmonisatie van beleid met zich meebrengt. Met name bij de samenwerking in BAR-
verband heeft dit laatste onze continue aandacht. Sinds 1 januari 2015 neemt Ridderkerk deel aan de 
MRDH, waarin wordt samengewerkt aan regionale bereikbaarheid en een gezamenlijke economische 
agenda. Zoals eerder aangegeven moet wat de SGP betreft de samenwerking vooralsnog beperkt 
blijven tot die onderwerpen. Daarnaast dient te worden opgemerkt dat het voor Ridderkerk wat betreft 
intergemeentelijke samenwerking in veel gevallen wel eens meer voor de hand zou kunnen liggen de 
aansluiting te zoeken bij de gemeenten in de Drechtsteden dan bij gemeenten die gesitueerd zijn aan de 
westelijke rand van de MRDH. Gelegen op het eiland IJsselmonde zou op sommige terreinen een 
samenwerking met (deel)gemeenten op dit eiland logisch zijn. De Landschapstafel IJsselmonde i.o. is 
hier een mooi voorbeeld van. De geografische ligging van Ridderkerk dient een continue punt van 
aandacht te zijn bij het maken van keuzes voor samenwerkingsverbanden.  
 
 
Veiligheid 
 
Wat de SGP-fractie betreft is veiligheid een van de onderwerpen dat zich beslist niet leent voor een 
terugtrekkende beweging van de overheid. Veiligheid is en blijft immers een kerntaak van de overheid en 
dan gaat het niet alleen om de objectieve veiligheid maar is de subjectieve veiligheid minstens zo 
belangrijk. De constatering dat veiligheid een gezamenlijke verantwoordelijkheid betreft is juist maar kan 
nooit als verontschuldiging voor tekortkomingen op dit terrein worden gebruikt. Zonder aan het 
bovenstaande afbreuk te willen doen is het natuurlijk wel zo dat ook burgers zelf een belangrijke rol 
hebben in de eigen subjectieve en objectieve veiligheid. De eerder gehouden politie-roadshows of de 
veiligheidsdag zoals gehouden op zaterdag 10 oktober zouden in dat kader met een zekere regelmaat 
terug mogen komen. 
 
De SGP-fractie is blij dat bij de reorganisatie die de nationale politie momenteel doormaakt het 
politiebureau in Ridderkerk open blijft en samen met het bureau in Hoogvliet de leden van het basisteam 
"Oude Maas" gaat huisvesten. Als er iets is dat bijdraagt aan de subjectieve veiligheid is het wel een 
bereikbaar politiebureau.  
 
Bij motie 2014-10 heeft de raad verzocht de BOA-capaciteit met 1 fte uit te breiden. Dat BOA's een 
bijdrage kunnen leveren aan veiligheid en leefbaarheid is wat de SGP-fractie betreft een gegeven. 
Uiteraard met oog voor de verschillende rollen en bevoegdheden van BOA's, politie en andere 
handhavende instanties. In de voorliggende begroting heeft het college aan dat verzoek gehoor 
gegeven. De SGP-fractie heeft dit verzoek destijds gesteund met de kanttekening dat een norm van 1 op 
9.000 ons niet zoveel zegt en dat wij van de portefeuillehouder graag zouden vernemen waar deze extra 
capaciteit zal worden ingezet. Tot op heden is aan deze extra capaciteit nog geen invulling gegeven 
althans, deze is niet gecommuniceerd met de raad. Daarom heeft de SGP-fractie wel een aantal 
taakvelden waarop deze extra capaciteit kan worden ingezet. 
 

 Handhaving op Verenambacht (en later NR) is samenwerking met politie, DCMR en andere 
instanties die daarin een rol hebben; 

 intensievere handhaving op het opruimen van honden- en paardenuitwerpselen door de bezitters 
van die dieren; 

 handhaving van de vuurwerkvrije gebieden rond de jaarwisseling. 
 
De SGP-fractie gaat er vanuit dat bovenstaande zaken straks zijn terug te vinden in het hernieuwde 
BOA-jaarplan. 
 
De SGP-fractie hecht er aan ook hier haar waardering uit te spreken voor de vele vrijwilligers c.q. semi 
professionals die zich inzetten voor de leefbaarheid en veiligheid in Ridderkerk. Zoals de brandweer- en 
politievrijwilligers en de buurtpreventie. Hoewel de buurtpreventie ook als het tekort van de politie kan 
worden geduid, doet dat niets af aan de bewondering die wij hebben voor de drive en inzet waarmee 
door deze vrijwilligers wordt bijgedragen aan de concrete veiligheid in de wijk. 
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De gemeente Ridderkerk beschikt sinds enige tijd over een eigen mobiele camera. Hoewel de inzet 
hiervan aan strikte regels is gebonden, is de afgelopen tijd ook gebleken dat inzet hiervan wel degelijk 
een positieve bijdrage aan het veiligheidsgevoel en aan de veiligheidsbeleving levert. Wat de SGP-
fractie betreft zouden de mogelijkheden van deze mobiele camera zoveel mogelijk moeten worden 
benut. Hierbij denken wij concreet aan de inzet onder sporthal Drievliet en op de hangplek in Het Zand, 
plekken waar nog steeds met regelmaat overlast wordt ervaren. 
 
De veiligheid op de vaarwegen houdt onze continue aandacht. De recente vaartocht met Rijkswaterstaat 
heeft zeker bijgedragen aan een beter beeld van de situatie op het rivierenknooppunt. Het blijft echter 
een druk knooppunt met verraderlijke stromingen. En hoewel de beroepsvaart hier veelal een uiterst 
professionele houding aan de dag legt, blijkt de communicatie met buitenlandse schippers nog wel eens 
lastig en is met name in de zomermaanden de pleziervaart een risicoverhogende factor.  
 
De SGP-fractie is bijzonder verheugd met de betere aanrijtijden van de ambulances dankzij de 
opstelpost bij het Maasstad Ziekenhuis. Dit is echter geen reden de aandacht hiervoor nu te laten 
verslappen. 
 
 
Zorg en Welzijn 
 
Met de start van de drie decentralisaties dit jaar is een beweging ingezet waarbij inwoners in eerste 
instantie zelf verantwoordelijk zijn voor zorg en welzijn. Een hele verandering. Waar in voorliggende 
jaren de overheid nog wel eens verantwoordelijkheden overnam heeft dat de zelfredzaamheid over het 
algemeen niet bevorderd. Nu de beweging de andere kant op wordt gemaakt vraagt dat een stevige 
omschakeling van zowel burgers als overheid. Dit betekent allereerst dat inwoners weer zelf de 
verantwoordelijkheid moeten nemen en dat de overheid bepaalde zaken los moet laten, hetgeen 
overigens onverlet laat dat de overheid een schild voor de zwakkeren moet blijven.  
 
Er is momenteel een veelheid aan regelingen voor minima waarvan de uitgangspunten niet altijd gelijk 
zijn. Deze regelingen hebben consequenties voor de gemeentelijke financiën maar ook directe financiële 
consequenties voor andere burgers wanneer kwijtscheldingen er toe leiden dat anderen meer moeten 
betalen. Hier moet derhalve zorgvuldig mee worden omgegaan. Wanneer kan de raad het voorstel voor 
het nieuwe minimabeleid tegemoet zien? 
 
Sinds 1 januari van dit jaar zijn de gebiedsteams operationeel in Ridderkerk. Waar bij de start nog wel 
wat kinderziektes aan het licht kwamen, valt tijdens voorlichtingsbijeenkomsten op met hoeveel 
enthousiasme en drive door de verschillende teams wordt gewerkt. Dit heeft zeker bijgedragen aan de 
successen tot op heden en de positieve ontwikkelingen die deze gebiedsteams de afgelopen maanden 
hebben doorgemaakt. Punt van aandacht blijft nog wel de zichtbaarheid in de wijk, waarbij wij ons 
afvragen of het voor de gemiddelde burger wel helder is met welke problemen hij of zij bij het 
gebiedsteam terecht kan. De term "gebiedsteam" draagt wellicht ook niet bij aan de juiste zichtbaarheid 
in de wijk omdat de term "gebiedsteam" wellicht minder snel wordt gekoppeld aan de "zorg" die door de 
gebiedsteams kan worden geboden. 
 
Maar niet alles gaat goed. Er ligt bij de gemeente nog een forse taak voor herindicaties op het gebied 
van Jeugd, WMO, PGB en ZIN. Daarnaast bereiken ons regelmatig signalen dat verstrekkingen inzake 
de WMO veel te lang duren. Ook blijkt het niet altijd eenvoudig om de kosten voor Ridderkerk in beeld te 
krijgen. Dit betreft allemaal zaken die onze onverdeelde aandacht houden en waarvan wij het college 
vragen ons te blijven informeren.  
 
Een heel actueel punt op het gebied van zorg is wel de zorg voor de vluchtelingen die met name vanuit 
het Midden Oosten en Afrika onze kant op komen. De omstandigheden waaruit zij komen zijn meestal 
slecht en voor ons nauwelijks voorstelbaar. Aan de andere kant brengt de huisvesting van deze grote 
groep mensen met vaak een andere geloofsovertuiging, een andere culturele achtergrond, andere 
normen en waarden etc. etc. ook veel onrust teweeg bij de plaatselijke bevolking. Dat is begrijpelijk en 
mag zeker niet genegeerd worden. 
Veel van de vraagstukken die aan deze problematiek ten grondslag liggen maar ook de mogelijke 
oplossingsrichtingen overstijgen de verantwoordelijkheden en mogelijkheden van de gemeente 
Ridderkerk of van welke gemeente dan ook. Denk daarbij aan het creëren van een veilige leefomgeving 
in de gebieden waar deze mensen vandaan komen, zodat terugkeer mogelijk is. De rol van de gemeente 
beperkt zich dan ook tot het lenigen van de meest acute nood ook als dat voor een langere periode 
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moet. Zolang deze stroom vluchtelingen onze kant op blijft komen dienen wij daar op een menswaardige 
manier mee om te gaan met begrip voor de gevoelens die dat bij de autochtone bevolking teweeg 
brengt. Daarbij is niet alleen een rol weggelegd voor de gemeente maar ook individuen en 
maatschappelijke organisaties kunnen bijdragen aan een menselijke opvang van deze vluchtelingen als 
zij onze weg kruisen. Daarbij is niet alleen de (eerste) noodopvang van groot belang maar ook de 
integratie in de Nederlandse samenleving dient snel te worden opgepakt. Hierin heeft zeker niet alleen 
de gemeente een rol. 
 
 
Lokale economie en werk en inkomen 
 
Economisch lijkt het weer wat beter te gaan. Volgens het CBS is het consumentenvertrouwen in jaren 
niet meer zo goed geweest, waarbij altijd weer de vraag kan worden gesteld, waar dat op is gebaseerd 
en hoe vluchtig dit is? Grote dissonant bij al dat optimisme is de nog steeds (te) hoge werkeloosheid. De 
gevolgen van werkeloosheid zijn groot en de impact daarvan op het dagelijks leven ingrijpend. Niet 
alleen het inkomen valt weg ook de participatie komt onder druk te staan. Bestrijding van de 
werkeloosheid vraagt om een doelmatige en afgewogen inzet van de re-integratie / participatie middelen. 
Dat betekent vooral inzet ten behoeve van mensen met een grotere afstand tot de arbeidsmarkt en 
minder voor hen die op eigen kracht ook wel weer werk vinden. Resultaten zouden niet alleen afgemeten 
moeten worden aan de aantalen personen die weer aan het werk worden geholpen maar ook aan de 
samenstelling van die groep. Anderzijds zal het helder zijn dat in sommige gevallen betaald werk 
gewoon niet haalbaar is. In die gevallen dient de ondersteuning anders te worden ingericht en is het 
inzetten van re-integratiemiddelen  niet doelmatig. Kortom de inzet moet weloverwogen en gericht 
gebeuren, hetgeen overigens zeker niet uitsluitend kan worden beoordeeld uit het al dan niet uitputten 
van het budget.  
 
Wie geen werk heeft, moet toch op een verantwoord basisniveau kunnen leven en functioneren. 
Voorzieningen dienen daarop afgestemd te zijn. Misbruik van voorzieningen gaat - op termijn - ten koste 
van hen die het echt nodig hebben en wordt zoveel mogelijk voorkomen en actief bestreden. 
 
Het ontstaan van problematische schulden moet zoveel mogelijk worden voorkomen. Goede voorlichting 
is essentieel. En waar deze schulden toch ontstaan, dient schuldhulpverlening te worden geboden indien 
daarom wordt gevraagd. Speciale aandacht wordt gevraagd voor kinderen in gezinnen met 
problematische schulden. Het risico van sociale uitsluiting als gevolg van schulden is zeer hoog. 
   
Veel van de bestaande werkgelegenheid in Ridderkerk wordt gecreëerd door locale ondernemers. Alleen 
al vanuit dat oogpunt zijn zij van grote waarde voor Ridderkerk. Maar hun bijdrage aan de Ridderkerkse 
samenleving beperkt zich zeker niet tot werkgelegenheid alleen. De SGP-fractie heeft grote waardering 
voor de bijdrage die de vele ondernemers in Ridderkerk leveren aan de Ridderkerkse samenleving. Het 
is goed om te constateren dat de verhoudingen tussen ondernemers en gemeente de laatste jaren sterk 
verbeterd zijn. Deze lijn dient vastgehouden en waar mogelijk verder verbeterd te worden, waarbij het 
ook duidelijk dient te zijn dat de rol van de gemeente slechts faciliterend is.  
 
 
Ruimtelijke ontwikkeling en Wonen 
 
Het is goed om te constateren dat na een "dip" in 2013 / 2014 de samenwerking tussen Woonvisie en de 
gemeente weer in de lift zit. Het is duidelijk dat van twee kanten inspanningen zijn gedaan om de 
beschadigde verhoudingen te herstellen. De SGP-fractie is blij met de investeringen die Woonvisie wil 
doen voor een evenwichtige en kwalitatief goede woningvoorraad in Ridderkerk. Maar het is niet alleen 
Woonvisie die hier aan bijdraagt. De aanstaande transformatie van het kantoorpand aan de Kastanjelaan 
14-16 is een mooi voorbeeld hoe overtollige kantoorruimte kan worden getransformeerd naar kwalitatief 
goede woningen. Wellicht zijn er nog meer gebouwen in Ridderkerk  die - binnen de daarvoor geldende 
randvoorwaarden - voor eenzelfde transformatie in aanmerking komen. 
 
Ook op het gebied van nieuwbouw gebeurt er veel in Ridderkerk (Riederwerf, Park Bolnes, Centrumring, 
Het Zand etc.) hetgeen goed is voor de doorstroming. In dat kader is het jammer dat er onzekerheid is 
over de toekomst van de starterslening. De SGP-fractie onderschrijft de keuze van het college op dit 
punt te wachten tot er meer duidelijkheid is. De verkoop van de kavels op het Van Peltterrein blijft de 
laatste jaren nogal achter. Dit is wat de SGP-fractie betreft jammer maar zeker geen probleem. Gelet op 
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de huidige boekwaarde van de grondexploitatie zijn de risico's zeer beperkt en het is voor de gemeente 
wellicht goed ook nog wat duurdere kavels achter de hand te hebben mocht daar vraag naar zijn.  
 
Naast woningbouw is er binnen de gemeente  nog een tweetal grote ontwikkelingen van bedrijven 
terreinen. Op Cornelisland is het goed om te zien dat langzaam maar zeker het bedrijventerrein zich 
verder vult. Voor wat betreft Nieuw Reijerwaard zou het mooi zijn als ook daar op korte termijn tot 
verkoop van de eerste kavels kan worden overgegaan. Wellicht dat de Ridderkerkse raad zich dan ook 
volledig kan richten op een succesvolle ontwikkeling van dit bedrijventerrein. Tot op heden lijken de 
inspanningen van sommige fracties zich te richten op het doen mislukken van dit project met alle 
financiële consequenties van dien. De SGP-fractie blijft er bij dat prioriteit moet worden gegeven aan het 
inrichten van de groene buffer achter de woningen aan de Rijksstraatweg. Zeker nu zowel GR als 
gemeente hebben besloten niet tot aankoop van de woningen over te gaan. 
 
Zoals eerder opgemerkt mag de kwaliteit van de buitenruimte niet verder achteruit gaan. Hierop is in het 
verleden stevig bezuinigd en dat is merkbaar. Het moet beslist niet minder worden en in die gevallen 
waar het de veiligheid negatief beïnvloedt zou enigszins opgeschaald mogen worden. 
 
 
Gezondheid en Duurzaamheid 
 
Een verdere verduurzaming is nodig. Zowel voor onze gezondheid, als voor de toekomstige leefbaarheid 
van de aarde. Dit is immers in het belang van hen die na ons komen. De wereldwijde signalen omtrent 
de opwarming van de aarde zijn zorgelijk en het is wel een teken aan de wand dat zelfs grote 
institutionele beleggers hun investeringen hierop gaan afstemmen (FD 23-10-2015). Tegelijkertijd kan de 
overheid stimulerend optreden en het goede voorbeeld geven, maar moet het uiteindelijk door burgers 
en bedrijven zelf gebeuren.  
 
De luchtkwaliteit in Ridderkerk blijft een continu punt van aandacht. Gelegen op een knooppunt van twee 
drukke snelwegen is de invloed van de gemeente op de luchtkwaliteit echter beperkt. Eén van de 
weinige maatregelen die nog wel concreet kan bijdragen aan verbetering van luchtkwaliteit en 
geluidsoverlast is het dichten van het laatste gat in het scherm langs de A16. In het collegeprogramma 
kwam dat nog terug, maar in voorliggende begroting is daarover niets meer te vinden. De SGP-fractie 
hoopt niet dat het college op dat punt haar ambitie heeft laten varen.  
 
De SGP-fractie is van mening dat er punten zijn waarop wel winst is te behalen. De enorme 
hoeveelheden (al dan niet illegaal) vuurwerk die ieder jaar rond de jaarwisseling weer worden afgestoken 
dragen zeker niet bij aan een betere luchtkwaliteit, waarbij op een uitzondering na de verbruikers 
blijkbaar van mening zijn dat een ander de troep wel voor hen opruimt. Daarbij lijkt met name in het 
illegale circuit ieder jaar weer zwaarder vuurwerk op de markt te komen. Experts geven aan dat in 
sommige gevallen vuurwerk met explosiekracht van militaire toepassingen wordt afgestoken. Het grote 
aantal ernstig gewonden - en soms zelfs doden - die hierdoor vallen zegt meer dan voldoende. De SGP-
fractie roept het college nogmaals op te bezien of uitbreiding van de vuurwerkvrije zones kan worden 
gerealiseerd - een vuurwerkvrije gemeente zou helemaal mooi zijn - en of meer kan worden gedaan ter 
bevordering van het opruimen van de eigen rommel. Met name de uitbreiding van de vuurwerkvrije 
zones zal ook nog eens bijdragen aan de veiligheid. Want menig mens en dier voelt zich rond de 
jaarwisseling buiten absoluut niet veilig meer. 

 
 

Verkeer vervoer en wegen 
  
Een goede bereikbaarheid van Ridderkerk is belangrijk. Dit betreft alle vormen van vervoer. Zowel met 
de auto, het openbaar vervoer (zowel over de weg als over water) als met de fiets. En hoewel ook het 
openbaar vervoer de afgelopen jaren onder de crisis heeft geleden hebben we in Ridderkerk nog steeds 
een goed dekkend OV netwerk. Daarbij dient wel te worden opgemerkt dat de focus daarvan zich vooral 
richt op Rotterdam en dat de verbindingen naar de Drechtsteden er wat bekaaider vanaf komen. De 
aandacht hiervoor onderschrijft de SGP-fractie, al dient zich dan meteen het punt aan dat voor deze 
verbindingen met twee verschillende vervoersautoriteiten moet worden gesproken. In dat kader was het 
wellicht toch praktischer geweest de BDU voor het OV in zijn geheel bij de provincie onder te brengen. 
 
Wat de SGP-fractie betreft dient er blijvende aandacht te zijn voor kwetsbare verkeersdeelnemers met 
name rond de verschillende scholen in Ridderkerk.  
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Uit antwoord op onze schriftelijke vragen bleek dat het onderzoek naar de haalbaarheid van een 
veerverbinding van Krimpen/Stormpolder naar IJsselmonde/Bolnes uitsluitend een voet / fietsveer 
betreft. Dat is wat de SGP-fractie betreft prima. Anders ligt het met een eventuele autoverbinding. In het 
verleden is al duidelijk gemaakt dat wij hier niets voor voelen en dat in dat kader een tunnel tussen 
Krimpen en de A38 voor de SGP-fractie de enig bespreekbare optie is. 
 
De SGP-fractie blijft warm voorstander van hoogwaardig duurzaam openbaar vervoer ook over water. 
Dat is waar wij ons sterk voor blijven maken.  
 
De plannen voor een tramplusverbinding met Rotterdam liggen al enige tijd op de plank en daar zouden 
ze prima liggen ware het niet dat de ruimtelijke claim die deze zogenaamde Ridderkerklijn legt, andere 
ontwikkelingen voor sommige gebieden ernstig hindert. Het wordt tijd dat de ruimtelijke claim die hier 
mee samenhangt word opgeheven, zodat andere ontwikkelingen hier niet langer door geblokkeerd 
worden. 
 
 
Financiën 
 
Qua financiën lijken we na een aantal turbulente jaren in wat rustiger vaarwater te komen. De afgelopen 
jaren hebben op financieel gebied bezuinigingen de boventoon gevoerd. Was het niet om de eigen 
begroting sluitend de krijgen en te houden dan wel omdat vanuit de Rijksoverheid de broekriem fors 
werd aangehaald. Voor 2016 ligt een sluitende begroting voor met nog een kleine inzet van de 
dekkingsreserve maar voor 2017 en 2018 lijken we af te steven op een sluitende begroting zonder inzet 
van de dekkingsreserve. Daarbij is zelfs ruimte gevonden voor nieuw beleid zoals opgenomen in het 
coalitieakkoord en het collegeprogramma. De voorliggende begroting is opgesteld op basis van de 
meicirculaire en in tegenstelling tot voorgaande jaren laat de septembercirculaire dit keer geen 
negatiever beeld zien, sterker nog deze is vanuit financieel oogpunt aanzienlijk positiever. Al met al tal 
van positieve signalen. Bij dit alles zijn echter ook wel een paar kanttekeningen te plaatsen. Zonder 
uitputtend te zijn kan worden genoemd de onzekerheid die de Rijksoverheid zelf creëert. Hoewel de 
septembercirculaire positief was is dit beslist geen garantie voor de toekomst. De ervaring leert dat een 
volgende circulaire zomaar weer een stuk negatiever kan uitpakken. Daarnaast is de transitie in de zorg 
in 2015 weliswaar van start gegaan, maar zeker nog niet volledig uitgekristalliseerd. Ook op dat punt is 
er - ook financieel gezien - nog veel onzeker. Een ander punt is de invoering van de 
Vennootschapsbelasting voor gemeenten, waarvan omvang en bereik nog verre van helder zijn. Al met 
al voldoende redenen om ook financieel gezien uiterst alert te blijven en zeer bewust om te gaan met de 
besteding van middelen. 
 
De Ridderkerkse financiële positie is solide hetgeen uit de reserve posities blijkt en door de accountant 
ook jaarlijks wordt bevestigd. Wat de SGP-fractie betreft moeten we zorgen dat dit zo blijft, want een 
solide financiële positie maakt dat we voor onze burgers datgene kunnen blijven doen wat nodig is tegen 
aanvaardbare (woon)lasten. Zoals eerder aangegeven moeten deze woonlasten indien dat maar 
enigszins tot de mogelijkheden behoort niet harder stijgen dan de inflatiecorrectie. Daarom is de SGP-
fractie blij met het voorstel van het college om de door het Rijk opgelegde verhoging van de 
afvalstoffenheffing over de jaren heen enigszins af te vlakken en hiervoor een deel van de algemene 
reserve in te zetten. Hierdoor blijft de stijging van de woonlasten beperkt en blijven de woonlasten zeker 
in vergelijking met ons omliggende gemeente relatief laag.  
 
 
Slot 
 
De SGP-fractie is blij met de nieuwe opzet van de begroting. De begroting is beter leesbaar en 
overzichtelijker geworden. Wel jammer dat de afkortingenlijst deze keer ontbrak. 
 
Politiek bedrijven is onder andere afwegingen en keuzes maken. Dat geldt niet alleen voor de SGP maar 
voor alle politieke partijen. Keuzes op basis van eigen inzichten en overtuigingen. Niet altijd makkelijk 
maar naar eer en geweten op basis van die eigen inzichten en overtuigingen, altijd op zoek naar het 
beste voor onze inwoners, ondernemers en anderen. Dat vraagt om de broodnodige wijsheid en inzicht. 
Niet voor niets zegt de wijze koning Salomo dat de mens welzalig is die wijsheid vindt, die inzicht 
verkrijgt. Die wijsheid en dat inzicht wensen wij van harte een ieder toe die op wat voor wijze dan ook 
betrokken is bij het reilen en zeilen van de gemeente Ridderkerk. Net als het college hebben ook wij de 
wens dat Gods zegen op onze gezamenlijke arbeid mag rusten. 
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Vragen aan het college: 
 
 

 Ziet het college mogelijkheden bij burgers meer onder de aandacht te brengen dat met een 
afspraak de wachttijden aanzienlijk korter zijn? 

 Wanneer wordt de vernieuwde website operationeel? 

 Zijn er andere gebieden dan "groen" waar het al tot concrete samenwerking met de gemeenten 
ten zuiden van ons is gekomen? Zo ja, welke gebieden en hoe ziet die samenwerking er tot op 
heden uit? 

 Zijn er met de politie structurele afspraken over de "politie-roadshows" of worden deze op 
incidentele basis gehouden? 

 Wil het college zich sterk blijven maken voor het dichten van het laatste gat in het scherm langs 
de A16? 
 

 
 


